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 COVID – 19 

Pandémia covidu pokračuje od roku 2020.  Štvrtá vlna covidu-19 pod názvom omicron sa šírila 

v januári a februári 2022  po Slovensku , ochoreli tisíce občanov. Nový variant koronavírusu 

mal u pacientov, ktorí ochoreli na toto ochorenie,  miernejší priebeh ako predchádzajúce vlny.   

Narástol počet očkovaných proti covidu i tých, ktorí covid už prekonali. Preto bolo koncom 

februára možné vo väčšej miere uvoľniť protikovidové opatrenia (obchody a pod.). Koncom 

apríla sme prestali nosiť rúška na tvári na ulici i vo verejnej doprave. Naďalej sme ich nosili 

v zdravotníckych zariadeniach, lekárňach  a Domovoch sociálnych služieb. Letné mesiace boli 

už bez obmedzení. 

  

 Obecné zastupiteľstvo 

pracovalo v zmenenom počte. Petra Chorváthová sa vzdala mandátu poslanca, Pavol Hubka bol 

dlhodobo práceneschopný. Po zvyšok volebného obdobia pracovalo len 3-členné obecné 

zastupiteľstvo v zložení: Pavol Hubka (zástupca starostu), Peter Bada ml.,  Ivan Chvojka ml. 

(neaktívny poslanec). 

5 zasadnutí Obecného zastupiteľstva, z toho 1 nebolo uznášaniaschopné a nerokovalo.  

Obecné voľby starostov a poslancov OZ (mali sme voliť 3 poslancov) sa konali v októbri 

2022. Boli spojené s voľbami do VÚC – my sme volili VÚC Žilinu. 

Doterajší starosta Marek Chorváth dostal dôveru občanov viesť našu obec i ďalšie 

volebné obdobie. Za poslancov boli zvolení  Ing. Veronika Brisudová (nová poslankyňa) 

a Pavol Hubka sa stal i zástupcom starostu. Na ustanovujúcom Obecnom zastupiteľstve 

dostal starosta obce insígnie obce. Myslíme si, že latku nastavenú  predchodcom         Ing. 

D. Lukáčom, „nepodliezol“ a zodpovedne vykonáva svoju funkciu. O funkciu tretieho 

poslanca nikto z občanov neprejavil záujem. 3. poslanec bol zvolený v doplňujúcich voľbách 

v marci 2023 – Helena Vríčanová. 

 

 

Činnosť Obecného úradu 

Pozemok pod OcÚ je už vysporiadaný a v katastri zapísaný do majetku obce. Ďalej 

prebiehajú rokovania o pozemku v Kolónii a pozemku ihriska. Pozemok v Kolónii na konci 

roka už zapísali v katastri do majetku obce. 

 

Budova OcÚ zateplená s novou fasádou a zámkovou dlažbou (po schválení v OZ). 

Zrekonštruovaná prístavba k OcÚ bude slúžiť ako sklad techniky a náradia pre údržbu verejnej 

zelene. (viď fotogaléria). 

 

Ján Chvojka umiestnený v Dobrom pastierovi v Kláštore pod Znievom. Problém riešil starosta 

obce s príbuznými. 

 

Verejné osvetlenie -  problémy s nefungujúcou 30-ročnou rozvodnou skriňou. Verejné 

osvetlenie celé mesiace ovládajú funkcionári OcÚ  manuálne.  

Virtuálny cintorín – hrobové miesta sú prehľadne spracované na obecnej webovej stránke (aj 

s možnosťou zapáliť virtuálnu sviečku) i na mape hrobových miest pri vchode do obidvoch 

našich cintorínov - „bodovického“ i „blážovského“.  
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Detské ihrisko  a informačná cyklomapa – osadené v strede obce.  

Utečenci z Ukrajiny – 4-členná rodina z Charkova našla dočasný domov v obci. Vzorne sa 

o nich počas 7 mesiacov starali Dagmar a Jozef Chorváthovci.  

 

OcÚ pozval 9 jubilantov na spoločné posedenie. Deti z obce ich pozdravili kultúrnym 

programom. Jubilantku Margitu Moďoroši navštívil Marek Chorváth v opatrovateľskom 

zariadení v Martine a Jána Chvojku v Dobrom pastierovi v Kláštore pod Znievom. (viď 

fotogaléria) 

Mikuláš rozniesol balíčky deťom  5. 12. 2022 s peknou vianočnou hudbou. (viď fotogaléria) 

Silvestrovské stretnutie občanov. Marek Chorváth a poslanci OZ usporiadali posedenie pri 

pečenom prasiatku s prípitkom do nového roku 2023.   

Zber komunálneho odpadu i separovanie odpadu. 

Množstvo vyvezeného komunálneho odpadu na skládku v roku 2022 – cca 20 ton. 

Percento separovaného odpadu – 47,53 % = cca 18 ton odpadu vytriedili naši občania 

a odovzdali do zberového dvora. Biologicky rozložiteľný odpad občania kompostujú. 

Ďakujeme za vzornú prácu v zberovom dvore Jozefovi Vríčanovi, ktorý ukončil prácu 

mesiacom január 2022.  Od februára do decembra 2022 ho vystriedali Rózka Pliešovská a Jozef 

Daruľa. 

MDD už tradične zorganizovali výborné organizátorky: Helena Vríčanová, Božena Staňová 

a Karin Obuchová. Asi 50 detí plnilo s veľkou chuťou niekoľko hodín všetky pripravené 

úlohy. Preteky na fúrikoch s rodičmi sú veľmi obľúbené. Záverečná torta od starostu obce, 

veľké balíčky i nádherné poďakovanie organizátorkám od Michala  Brnu ukončili krásny deň 

na futbalovom ihrisku. 

 

Počasie v roku 2022.  

Klimatická zmena mala veľký vplyv na počasie v roku. Mesiace február i marec boli 

mimoriadne teplé, aprílové mrazy poškodili úrodu ovocia. V letných mesiacoch boli takmer 

neznesiteľné horúčavy a bolo mimoriadne sucho. Až septembrové dažde mierne  zlepšili 

situáciu v prírode. 

Zmeny v počte obyvateľov v roku 2022: 

Narodilo sa  5 detí – Linda Gerátová, Sárka Trégerová, Tomáš Tréger, Alicka Škrtelová 

a Viktorka Vríčanová.  

Nečakane nás opustil:  Jozef Chorváth, narodený v r. 1970. 

K trvalému pobytu sa prihlásilo:  0 

Z trvalého pobytu sa odhlásilo:    1 



Počet obyvateľov k  31. 12. 2022:    164 
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DHZ Blažovce   2022  ( informácie sú spracované z materiálu Ing. Radky Nováčikovej). 

DHZ organizovala v tomto roku Hasičský maratón  Blažovce 2022 a Územné kolo hry 

mladých hasičov Plameň.   

Hasičský maratón sa konal prvý septembrový víkend. DHZ Blažovce organizovala 

„losovačku“ a nočnú súťaž, ktorá bola zaradená do kalendára NHL-ky Žilina. Ligové kolo 

otvoril príhovorom starosta obce pán Marek Chorváth.  Po týždňových prípravách  súťaž 

úspešne prebehla. Naše družstvo žien vyhralo obe súťaže dňa – losovačku i predposledné 

kolo NHL-ky.  Navštívili nás družstvá z rôznych kútov Slovenska a celkovo na trati odbehli 56 

útokov. Súťaž sa vysielala cez internet  aj do sveta. 

Územné kolo hry mladých hasičov Plameň  sa konalo  28. mája 2022 na futbalovom ihrisku. 

Prihlásilo sa  13 súťažných kolektívov mladých hasičov, z toho 3 kolektívy dievčat. Veľmi nás 

teší, že sa zúčastnili aj domáci mladí hasiči.  Naše deti trénovali u nás na futbalovom ihrisku 

pod vedením Heleny Vríčanovej spolu s deťmi DHZ  Jazernica. Funkcionári im v spolupráci 

s OcÚ  vyrobili pomôcky a prekážky na tréning. 

Plameň sa skladá z dvoch disciplín:  požiarny útok s prekážkami a štafetový beh 

na 400 m s prekážkami. Súťažili družstvá dievčat i chlapcov.  Naši mladí hasiči obsadili 9. 

miesto. Pre nich to bolo prvé súťažné vystúpenie v Plameni i  na súťaži Dráčik. 

Ženské súťažné družstvo. 

Na Valnom zhromaždení delegátov Dobrovoľných hasičských zborov okresu Turčianske 

Teplice  dostalo družstvo žien Blažovce  plaketu za  reprezentáciu na Majstrovstvách SR 

v požiarnom útoku v Galante 2021. 

Naše dievčence dosahujú dlhodobo výborné výsledky. V roku 2022 štartovali 21-krát.  7-krát 

obsadili prvé miesto, 3-krát získali 2. miesto  a 4-krát 3. miesto. V Nočnej hasičskej lige 

Žilinského kraja sa celkovo umiestnili na 2. mieste. Blahoželáme! 

 Aj tento rok naše hasičky absolvovali množstvo tréningov, ostrých štartov a zbierali ďalšie 

skúsenosti. Spoločne prešli 1 855 kilometrov. Na konci sezóny sa im stalo osudným posledných 

7 kilometrov. Do cesty im skočil jeleň. Našťastie si to odnieslo iba auto, posádka ostala v 

poriadku a bez zranení.   

 

Mužské (dorastenecké) súťažné družstvo. 

Máme mladé družstvo, ktoré začalo po viacročnej absencii družstva mužov Blažovce, pretekať. 

Súťažný rok síce ukončili neplatným pokusom, ale treba pozdvihnúť ich snahu, prípravy na 

tréningoch, odhodlanie, zapálenie pre šport a predovšetkým tímového ducha.  

 

Na výročnej členskej schôdzi boli odovzdané vyznamenania Petrovi Badovi a Jánovi 

Nováčikovi.  Čestné vyznamenania krajskej organizácie dostali:  Dušan Lichner, Miroslav 

Odler, Marián  Ďanovský, Ján Ďanovský, Miroslav Horváth, Katarína Geratová, Pavol Hubka, 

Ing. Dušan Lukáč, Ján Nováčik a Peter Bada. 



 

DHZ Blažovce eviduje k 31.12.2022 46 členov, z toho je 15 žien. 
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Pán  Slavomír Hudec (89 r.)  spomína. 

Dlhšie obdobie som sa snažila urobiť rozhovor s jedným z najstarších obyvateľov obce (narodil 

sa v roku 1934). Pre zdravotné problémy mi rozpovedal svoje spomienky až v jarnom období 

2023. Medzitým sa stal  najstarším občanom obce.  

S. Hudec žil celý život v Bodoviciach a po zlúčení so susednou obcou Blážovce v Blažovciach.  

Do základnej školy chodil do Jazernice a do meštianskej školy cestoval do Martina.  Ale na 

vlak chodili obyvatelia obce pešo do Kláštora pod Znievom (cca 30 minút). Problémom bývala   

vyliata rieka Turiec, a preto pri železničnom moste boli postavené drevené lavice na vysokých 

pilieroch. O funkčnosť lavíc sa starala obec. Pamätá si, že tí, ktorí v Martine pracovali 

v Celulóze od 6. hod., chodili do Martina  na bicykloch, pretože tak skoro ráno vlak nešiel. 

Každý v obci mal bicykel.  (Podľa kroniky obce Borcová zastavil prvý osobný vlak na 

železničnej zastávke Borcová – Jazernica 15. decembra 1941.)   

Ako učeň v učilišti pracoval aj na Priehrade mládeže Nosice pri Púchove. 

Bodovice boli malou chudobnou dedinou so samými drevenými domami. Cez Bodovice viedla 

obyčajná cesta vysypaná pieskom z bane. Popri ceste stavala obec rigol. Richtár (teraz starosta) 

poveril mladého Slavomíra pomáhať majstrovi - kamenárovi lámať kameň, a teda sa musel 

naučiť aj takúto činnosť. Slavomír bol predsedom mládežníckej organizácie, a preto sa mu 

práce v obci ušlo pomerne veľa. Posledným richtárom Bodovíc bol Ondrej Drobka.   

Hudecovci mali  dom po Kaprálikovcoch. Na bodovickom cintoríne majú Kaprálikovci hrob. 

Dom nemal komín, dymovod končil na povale pod strechou. Neskôr sa rozhodli postaviť 

nový dom. Starý dom zrútili a medzitým bývali u Vríčanov v pivnici.  

Dedina žila i so železnicou. Železničné priecestie volali „ Hláška Bodovice“, kde pracovali 

pp. Pytlík, Halaj, Burda, Ondrej Spratek, Michal Mažári. 

Neďaleko obce bola osada Vachoty, kde sa nachádzalo obydlie, humno, ovčín, miesto, kde 

odvárali žinčicu.  Osadu vlastnili statkári z Laclavej.  

Naša obec mala v minulosti 2 mlyny – bodovický a blážovský. Na stavbe bodovického mlynu 

bola ťažká práca.   Tehly museli robotníci vyhadzovať do požadovanej výšky na drevenej 

lopate, pričom sa striedali vždy dvaja. 

V blážovskom mlyne bývali a pracovali Bodovci. Ich príbuzný má pomník na bodovickom 

cintoríne. Keď sa Bodovci odsťahovali do Turčianskych Teplíc, mlyn kúpil Vendelín Nováčik 

s rodinou. Pri prestavbe rodinného domu pomáhali viacerí, i Slavomír. 

Bodovice mali po 2. svetovej vojne určitý čas i fabriku. Založil ju Samuel Bibza vo dvore 

domu, kde dnes býva Ľubica Badová s rodinou. Vyrábali sane, lyže, lehátka už technológiou 

ohýbania dreva. Výrobky vyvážal aj do Rakúska.  Potom postavil fabriku v Diviakoch. 



Rázovitou  postavou obce bol  Gyuri báči – krajčír Thomka (otec Izy Thomkovej), ktorý 

ovládal maďarčinu i nemčinu. 
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Stavby v akcii Z.  Na všetkých stavbách odpracovalo mnoho občanov  veľa hodín. 

Stavba MNV. Obce sa spojili a predsedom MNV po Miloslavovi Doricovi sa stal Ivan 

Záthurecký.  V tom období riešili stavbu MNV – úrad pre obidve obce i dielňu, bol tam 

i obchod. Obec dostala peniaze od štátu a stavbu brigádnicky stavala. 

Budovu obchodu stavali tiež v akcii Z. Automaticky  pre Jednotu. Budovalo sa futbalové 

ihrisko so sociálnymi zariadeniami. 

„Počas spoločného Národného výboru so sídlom v Jazernici vznikala stavba novej základnej 

školy. Niektorí naši obyvatelia sa na stavbe tiež poriadne narobili,“ – zakončil pán Hudec. 

P.  Slavomírovi Hudecovi želáme veľa zdravia a ďakujem za jeho spomienky. 

 

Text do Kroniky obce Blažovce za rok 2022 bol schválený Obecným zastupiteľstvom dňa 11. 5. 

2023 

Kronikárka obce: Ľubica Bartošová 


